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Резюме.
В экспериментах на кроликах (n=16), была разработана модель гиперлипидемии, вызванная внутривенным введением 10%-ной эмульсии Липофундина в дозе 0,5 мл/кг в течение 30 дней. Экспериментальная модель характеризовалась увеличением уровня триглицеридов и ЛПОНП в 1,4 раза, ЛПНП в 1,2 раза, снижением содержания ЛПВП в 1,4 раза в крови подопытных животных. Одновременно с изменениями липидного спектра крови у подопытных кроликов было выявлено увеличение уровня лактата и С-реактивного белка соответственно в 2,1 раза и в 13,4 раза.


Abstract.
In the experiments on rabbits (n=16) there was developed a model of hyperlipidemia, caused by intravenous injection of a 10% Lipofundina’s emulsion in a dose of 0,5 ml/kg within 30 days. The experimental model was characterized by the increase in triglycerides and VLDL (Very Low Density Lipoprotein) level by 1,4 times, the increase in LDL (Low density lipoprotein) by 1,2 times and decrease in HDL cholesterol content by 1,4 times in blood of experimental animals. With changes of lipid spectrum of blood at experimental rabbits the growth of lactate level and the С-reactive protein accordingly in 2,1 times and in 13,4 times has been found out.

